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Høring i boligudvalget og klimaudvalget om den grønne omstilling i beton- 

og byggebranchen 
 

Bæredygtigt byggeri er en del af efterårets klimaforhandlinger. Derfor foreslår vi en høring 
om den grønne omstilling i betonbranchen og i den øvrige byggebranche for at give 

ordførerne et godt grundlag til at gå ind i forhandlingerne. 
 

Der var sidste år en meget interessant høring om træ i byggeriet på Christiansborg. Vi 
foreslår en supplerende høring med fokus på beton og den øvrige del af det ’traditionelle’ 
byggeri med bl.a. tegl. Dermed vil ordførerne få et komplet opdateret billede af 
mulighederne for at byggebranchen kan bidrage til målsætningen om 70% CO2-reduktion 

i 2030.  
 

Betonproduktion er klart en del af udfordringen, når det kommer til CO2-udledning 
forbundet med opførelse af bygninger, men materialet bliver brugt til så mange centrale 

formål, som ikke kan erstattes af alternativer. Alene af den grund er betonindustrien også 
en del af løsningen på den grønne omstilling. Men vigtigst er betonindustrien en del af 

løsningen, fordi branchen arbejder med implementering af et roadmap, som skal give 50% 
CO2-reduktion i 2030 sammenlignet med 2019. 

 
Vi anmoder derfor Boligudvalget og Klimaudvalget om muligheden for at gennemføre en 

høring, hvor en række aktører, der bredt repræsenterer den etablerede byggebranche, 
redegør for, hvordan den grønne omstilling kan ske, hvad der er særlig vigtigt at have 

fokus på samt, hvad der konkret er i gang i forhold til denne omstilling.  
 

 
Vi ser frem til jeres tilbagemelding.  

 
 

 
Med venlig hilsen 

 
 

Dorthe Mathiesen 
Chef for branchesammenslutningen Dansk Beton i Dansk Industri.  
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